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3804
predseda VMČ JUH, p. Gabriel: "Žiadam vyčistenie odvodňovacieho žľabu v celej dĺžke v lokalite 

priestranstva za BD Halalovka 20 (pod Južnou ulicou)." (priložené foto)
MHSL

Vyčistenie žľabu bude realizované v priebehu mesiaca máj 2024

3805

predseda VMČ JUH, p. Gabriel: "Prosím o zváženie možnosti osadenia smetnej nádoby v blízkosti 

lavičky v priestranstve za BD Halalovka 20 (pod Južnou ulicou)." (priložené foto)

ÚSaŽP

Uvedená lavička nie je zaradená do mestského passportu ani mobiliáru, je umiestnená neoficiálne, nie je 

ukotvená. Aj  z uvedených dôvodov uličnú nádobu nie je vhodné k nej umiestňovať.

V blízkosti sú dostupné veľké stojiská s nádobami, takže treba vzniknutý odpad vyhadzovať do nich. Každá 

nová uličná nádoba ovplyvňuje zvyšovanie nákladov na vývozy, preto treba žiadať ich umiestnenie len na 

verejných priestranstvách, kde nie je v dostupnosti iná možnosť na vyhadzovanie odpadu.  

3806
predseda VMČ JUH, p. Gabriel: "Žiadam o opravu poškodeného pletiva na detskom ihrisku na 

Východnej ulici (v lokalite vnútrobloku Halalovka-Východná)." (priložené foto)
MHSL

Ďakujeme za podnet, pletivo sme opravili.

3807

predseda VMČ JUH, p. Gabriel: "Žiadam o účinnú opravu časti povrchu komunikácie v križovatke 

M.Bela-Halalovka. V minulosti sa v tomto úseku realizovali inžinierske siete a podložie tohto úseku 

cesty sa každým rokom viac prepadá a tvorí z pohľadu vodiča výraznú nerovnosť na vozovke." 

(priložené foto)

MHSL

Opravu prepadu na ceste zaradíme do zoznamu objektov stavebnej údržby s predpokladaným termínom 

realizácie v roku 2025. 

3808

predseda VMČ JUH, p. Gabriel: "Žiadam o opravu kľučky na vchodových dverách v budove 

kultúrneho centra na Juhu (vstup do verejnej knižnice). Kľučka z vnútornej strany pri stlačení zostáva v 

nesprávnej polohe" (priložené foto).

ÚIS

Kľučka bola dočasne opravená 19. 4. 2024 a zároveň bol objednaný potrebný komponent k oprave. Po jeho 

doručení bude kľučka finálne opravená.

3809

predseda VMČ JUH, p. Gabriel: "Žiadam útvar mobility o prehodnotenie umiestňovania typu 

spomaľovačov na sídliskách (najmä v obytných zónach). Je možné systémovo zvoliť v týchto lokalitách 

výber tzv. spomaľovacieho vankúša? Tento typ spomaľovačov je považovaný za šetrnejší pre nápravy 

áut a s nižšou hlučnosťou pri prejazde. Pre obyvateľov v obytných zónach (sídliskách) sú omnoho 

vhodnejšia voľba, nakoľko nimi prechádzajú denne. Prosím o odborné stanovisko k tejto 

problematike." (priložený obrázok)

ÚM

Všetky používané spomaľovače sú konštruované na určitú predpísanú rýchlosť, pri rešpektovaní ktorej 

nedôjde k poškodzovaniu nápravy. Súčasne je pri dodržaní dovolenej rýchlosti hlučnosť prejazdu 

minimalizovaná (pomalší prejazd = tichší prejazd).

Vankúšové spomaľovače sme umiestnili zatiaľ len na cestu, kde premávajú vozidlá MHD, ktoré tento 

spomaľovač vzhľadom k šírke rozchodu kolies vedia obísť, prípadne ho však vedia obísť aj vozidlá s väčším 

rozchodom, čo nie je úplne žiadúce. Cena vankúšových spomaľovačov je 1518 €/kus s rozmermi vankúša 

1800x2000x65 mm, príp. 2364 €/kus s rozmermi 1800x3000x65 mm,  teda len pre jeden jazdný pruh.

3810
predseda VMČ JUH, p. Gabriel: "V zmysle predchádzajúcej požiadavky žiadam o výmenu 2ks 

existujúcich spomaľovačov za tento typ vankúšového spomaľovača na ulici Halalovka."
ÚM

Spomaľovače umiestnené na Halalovke sú plne funkčné, ich výmena nie je potrebná. 

3811

občianka p. Miklošová: žiada o doplnenie verejného osvetlenia - "Jedná sa o panelovú cestu z 

Partizánskej ulice na Juh. Je to jedna z dvoch možných ciest pre peších Južanov, ako sa dostať na Juh 

- hlavne však pre tých, ktorí bývajú na hornom Juhu. Pre idúcich z mesta  vo večerných hodinách je to 

veľmi nebezpečné, nakoľko v druhej polovici cesty sa nenachádza žiadne osvetlenie, z jednej strany sú 

múry, či ploty, z druhej strany krovie. Človek kráča a nemá absolútne prehľad o tom, či sa niekto 

nenachádza v jeho blízkosti. Hlavne mladí ľudia, dievčatá, vracajúce sa v neskorých hodinách z mesta 

môžu mať oprávnene veľký strach. Dokladám to nedávnymi fotkami, kedy som s vracala cca o siedmej 

večer z cvičenia na Juh, sama som mala veľký strach. Keby po celej trase bolo aspoň jedno osvetlenie, 

veľmi by to pomohlo." (priložené foto)

MHSL

Osvetlenie tohto úseku je zaradené v podkladoch pre plánovanú rekonštrukciu verejného osvetlenia s 

predpokladaným termínom realizácie v roku 2026.

3812

občianka p. Cvrková: žiada o vybudovanie dlažobného chodníka vrátane okolia pieskoviska vo 

vnútrobloku Šafárikova- Bazovského namiesto nespevneného chodníka (priložené foto)
ÚÚP, MHSL

Máme spracovanú projektovú dokumentáciu (aj vydané právoplatné stavebné povolenie) na komplexnú  

revitalizáciu tohto vnútrobloku, realizovať budeme v závislosti od finančných prostriedkov. Rovnako nevidíme 

žiadny relevantný dôvod na budovanie ďalších spevnených plôch v zeleni len preto, že je tam vychodený 

chodník v tráve. 

3813
občianka p. Cvrková: žiada o osadenie 2 alebo 3 lavičiek na ulici Gen. Svobodu medzi konečnou 

zastávkou MHD a kostolom Svätej rodiny. ÚÚP, MHSL

Požiadavka na osadenie nových lavičiek na ul. gen. Svobodu bola postúpená na správcu (MHSL), ktorý 

zabezpečí ich obstaranie v zmysle platnej legislatívy a následné osadenie v teréne podľa schváleného 

osadzovacieho plánu.

3814
občianka p. Prokešová: žiada o opravu betónového schodiska z ulice Mateja Bela do vnútrobloku 

Halalovka smerom k prevádzke Pizzeria Panelák
MHSL

Opravu povrchu schodiska sme zaradili do plánu opráv, s predpokladaným termínom realizácie do konca 

roka 2024.

3815
občianka p. Prokešová: žiada o osadenie odstránenej cestnej zábrany v podobe stĺpika pri prevádzke 

FVM mini Market na ulici Mateja Bela BD č. 33 a č. 35
ÚM

Stĺpik bol odstránený neoprávnene, bol opätovne osadený.

3816

občianka p. Prokešová: žiada o opravu nedávno revitalizovaného prístupového chodníka k BD č. 2 

na ulici Kyjevská

MHSL

Povrch asfaltu na prístupovom chodníku má inú zrnitosť aká by mala byť ale účel (prepad a neodtekajúca 

zrážková voda) za ktorým bol natiahnutý tento povrch spĺňa. 

Ak by kvôli nevhodne stanovenej zrnitosti asfaltu začali vznikať výtlky alebo praskliny tak budeme riešiť v 

rámci reklamácie ,tým budeme žiadať aj výmenu povrchu za inú zrnitosť. 
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3817

anonymný občan: žiada o riešenie situácie reguláciou dopravy zvislým dopravným značením, ktorá 

vzniká prejazdom áut pred BD Halalovka č. 33 až č. 39, ktoré vychádzajú z vnútrobloku Halalovka 

alebo áut, ktoré pokračujú pokračujú v jazde spred BD Halalovka č. 21 až č. 31, pričom z oboch 

smeroch nevyužívajú možnosť napojenia sa na hlavnú cestu a tak tvoria nebezpečenstvo pred 

bytovkami, ktoré nemajú chodníky ale len účelovú komunikáciu k parkoviskám pred bytovkami.

ÚM

Regulácia vjazdu zvislým dopravným značením nie je vhodná, nakoľko v uličke pred bytovým domom 

Halalovka 33 – 39 je aj ponuka parkovacích miest. Ulička je súčasťou Obytnej zóny, kde je maximálna 

dovolená rýchlosť 20 km/h a chodci smú používať cestu v celej jej šírke.

3818
občan p. Mendel: žiada o vyčistenie kanalizačnej vpuste umiestnenej vo svahu pri BD Šmidkeho č. 3

MHSL
Vpusť bola vyčistená .

3819
občan p. Mendel: žiada o odstránenie uskladneného materiálu na futbalovom ihrisku Jána Halašu pri 

BD č. 14
MHSL

Podnet sme preverili, žiadny materiál sa na ploche ihriska nenachádzal.

3820
občan p. Mendel: žiada o riešenie situácie nepovolených vjazdov zásobovania na chodníku za OC 

Južanka mimo povolenej doby vjazdu
MsP

Mestská polícia upozornila pracovníkov SBS Južanka na dodržiavanie času zásobovania v zmysle platnej 

dopravnej značky a následne vykonáva kontrolu vyhradeného času pre zásobovanie, v ktorom majú vozidlá 

povolený vjazd.   

3821 občan p. Mendel: žiada o orez krovia pred vchodom BD Gen. Svobodu č. 11 MHSL Orez krov je zaradený do plánu údržby verejnej zelene do konca mája.

3822

občan p. Mendel: sa pýta na zákonnú možnosť redukcie rozmnožených holubov v okolí ulice 

Šmidkeho

ÚSaŽP

Mestám a obciam z legislatívy nevyplývajú žiadne povinnosti týkajúce holubov.  Populácia holubov môže rásť 

len do takej miery, ako to dovoľujú zdroje potravy alebo možnosti na úkryt či hniezdenie. V prvom rade je 

potrebné eliminovať možnosti pre ich hniezdenie, nedovoliť holubom obsadiť budovy, povaly, balkóny či 

výklenky. Konkrétne problémy jednotlivých súkromných nehnuteľností, či už vo vlastníctve fyzických alebo 

právnických osôb, by mal riešiť vlastník danej nehnuteľnosti. Ak sa holuby vyskytujú na a v súkromných 

nehnuteľnostiach (napríklad na balkónoch, povalách či strechách) je potrebné zabezpečiť opatrenia na 

zabránenie hniezdenia a v prípade uhynutia i likvidáciu na náklady vlastníka nehnuteľnosti. Ďalším faktorom, 

ktorý ovplyvňuje rast populácie, je kvalita a množstvo potravy. Vlastníkom nehnuteľností, správcom bytových 

domov, ako aj užívateľom  nehnuteľností sa odporúča, aby vyčistili spoločné priestory hlavne tie, kde sa 

ukladá domový odpad. Už vôbec nie je žiaduce ich kŕmenie či prikrmovanie.  Zo skúseností iných miest, ktoré 

riešili problém s holubmi ich odchytom, sa takéto riešenie ukazuje ako neefektívne.  Špecializovaná firma 

odchytáva holuby do klietok umiestnených na strechách objektov kde sa najviac vyskytujú. Odchytené holuby 

vypúšťajú do voľnej prírody mimo zastavaných území. Počet holubov v meste sa  na určitý čas zníži, no v 

prípade, že sa nezrealizujú vyššie uvedené opatrenia, odchyt treba každoročne opakovať čo nie je finančne 

zanedbateľné.


